

ACQS American Council for Québec Studies

Emerging Scholars Colloquium

**American Council for Quebec Studies (ACQS)
Baltimore
20-23 October 2022**

The ACQS invites proposals for papers for our Emerging Scholars Colloquium to be held in conjunction with our 2022 biennial convention. With the participation of the Association internationale des études québécoises (AIEQ) and the Canadian-American Center at the University of Maine, we will host a pre-convention series of panels (October 19) for graduate students and junior faculty whose research touches on Quebec, Francophone Canada, and Franco-America. Acceptance into this colloquium is competitive, and the scholars chosen will benefit from close connections with other graduate students and junior faculty as well as from mentorship from senior scholars. The Emerging scholars chosen should attend significant portions of the full ACQS convention. They will receive 500\$ for lodging and additional support for travel and registration from the AIEQ. We will encourage the best paper(s) from the colloquium to be submitted for publication in the peer-reviewed journal *Québec Studies*.

To submit an abstract: All submissions (+/-250 words) are made via the ACQS website. Conference presentations can be made in French or English.

<https://app.oxfordabstracts.com/stages/3141/submitter>

Be sure to click on “Emerging Scholars Colloquium” in the subject area.

Deadline for application for the Colloquium: April 1st, 2022.

If your proposal is not accepted for the competitive colloquium, it will automatically be considered with the general proposals for The 22nd Biennial Conference of the ACQS.

Katharine Harrington, President, ACQS
Chantal Houdet, Directrice générale, AIEQ
Frédéric Rondeau, organizer of the Emerging Scholars Colloquium

For questions please email: frederic.rondeau@maine.edu

ACQS American Council for Québec Studies

Colloque de jeunes chercheurs

American Council for Quebec Studies (ACQS)

Baltimore

20-23 Octobre 2022

L'ACQS est heureuse d'annoncer la tenue du Colloque des chercheur-se-s émergent-e-s dans le cadre de son congrès biennal de 2022. Avec la participation de l'Association internationale des études québécoises (AIEQ) et le Canadian-American Center à The University of Maine, l'ACQS organise une série de présentations qui aura lieu le 19 octobre 2022. Les étudiant-e-s aux cycles supérieurs, de même que les professeurs en début de carrière, dont les recherches en sciences sociales et en lettres portent sur le Québec, le Canada francophone et l'Amérique francophone sont invité-e-s à soumettre une proposition de communication au comité de sélection. Les candidat-e-s choisi-e-s auront l'occasion de rencontrer d'autres chercheur-e-s et bénéficieront du mentorat de professeur-e-s établi-e-s. Les participant-e-s assisteront également au congrès de l'ACQS. Ils recevront 500\$ de l'AIEQ pour l'hébergement ainsi que du financement couvrant les frais d'inscription et une partie des frais de déplacement. Les meilleures communications seront soumises pour publication à la revue *Québec Studies*.

Veuillez faire parvenir un résumé d'environ 250 mots, en français ou en anglais, à l'adresse suivante:

Cliquez sur "Emerging Scholars Colloquium" dans la section « sujet ».

<https://app.oxfordabstracts.com/stages/3141/submitter>

La date limite afin de soumettre une proposition de communication est le 1er avril 2022.

Si votre proposition n'est pas acceptée pour le Colloque des chercheurs émergents, elle sera transmise au comité de sélection de l'ACQS pour le colloque.

Katharine Harrington, Présidente, ACQS

Chantal Houdet, Directrice générale, AIEQ

Frédéric Rondeau, organisateur du Colloque de jeunes chercheurs

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec Frédéric Rondeau : frederic.rondeau@maine.edu